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VRCHLABÍ (van) Fenomén přeběh-
lictví není jen módou vysoké politi-
ky. Ukázal to i případ uplynulých
čtyř let na vrchlabské radnici.

Dva ze sedmi současných členů
vrchlabské městské rady v ní totiž
hájí zájmy někoho úplně jiného
než stran, na jejichž kandidátkách
se do vedení města dostali.

Místostarostka Blanka Paulů do-
konce dala své mateřské ČSSD
vale už pár dnů po volbách v roce
2006. Ani vrchlab-
ský podnikatel a ma-
jitel místního prvoli-
gového hokejového
klubu Petr Dědek
už v radě nehájí bar-
vy ODS. I tyto vnit-
rostranické problémy byly jedním
z důvodů, proč se občanští demo-
kraté rozhodli ve třetí čtvrtině vo-
lebního období vrchlabskou měst-
skou radu opustit a přejít do opozi-
ce.
Zatímco velké strany se ve Vrchla-
bí topily ve svých vnitřních problé-
mech, radnici po uplynulé čtyři
roky ovládala koalice sdružení
Zvon a Volby pro město, která dis-
ponovala dostatečnou většinou
hlasů v zastupitelstvu i v radě.

„Celé volební období se neslo
především ve znamení Čistého
horního Labe,“ řekl vrchlabský sta-
rosta a lídr sdružení Zvon Jan So-
botka. Akce Čisté horní Labe stála
Vrchlabí bezmála tři čtvrtě miliar-
dy korun a městu přinesla téměř
čtyřicet kilometrů nového kanali-
začního potrubí.

V příštích čtyřech letech se chce
sdružení Zvon zaměřit především
na zkrášlení centra města s důra-
zem na hlavní Krkonošskou ulici a
Jihoslovanskou ulici na levém bře-
hu Labe.

JIČÍN V Jičíně se bude podoba no-
vého vedení radnice odvíjet přede-
vším od toho, jestli se ODS podaří
udržet její bezmála dvacetileté vý-
sadní postavení na pravici, či zda
voliči tamní občanské demokraty
donutí, aby část moci po volbách
přenechali nové pravicové konku-
renci v podobě Věcí veřejných a
TOP 09.

O tom, že občan-
ští demokraté ne-
mají letos jičínské
komunální volby
předem vyhrané,
svědčí i to, že v červ-
nových volbách do
poslanecké sněmovny je porazili
nejen tradiční rivalové z ČSSD, ale
i TOP 09, která letošní parlament-
ní volby v Jičíně dokonce těsně vy-
hrála.

„Určitě chceme bojovat o vítěz-
ství i v komunálních volbách a zís-
kat většinu v městské radě, aby-
chom dokázali prosadit změny,
které Jičín potřebuje,“ věří si jičín-
ský lídr TOP 09 podnikatel Tomáš
Frýba.

„Topka“ chce radnici víc otevřít
občanům - výsledky veškerých hla-
sování zaznamenávat po jménech,
zveřejňovat zápisy ze zasedání
městské rady i komisí a úřední ho-
diny radnice rozšířit na čtyři dny v
týdnu.

Zatímco loni založená TOP 09
zatím může jen slibovat, občanští
demokraté se mohou pochlubit ce-

lou řadou úspěšně dokončených
projektů.

„Jen v posledních čtyřech letech
šla do rozvoje Jičína miliarda ko-
run,“ říká volební lídr ODS staros-
ta Martin Puš.

Koalici vedené občanskými de-
mokraty se podařilo v zastupitel-
stvu prosadit třeba nový územní
plán, opravit centrum města včet-
ně zámeckého parku a náměstí,
postavit nové koupaliště nebo za-
hájit zastřešování zimního stadio-
nu.

„V příštím volebním období
chceme například pokračovat v
rozsáhlých opravách komunikací
a chodníků,“ upozorňuje Puš.

Pro sociální demokraty je priori-
tou zabránit výstavbě bioplynové
stanice v bývalé mlékárně na okra-
ji města.

„Zastupitelé sice schválili územ-
ní plán, který tam s bioplynovou
stanicí nepočítá, ale to ještě nezna-
mená, že to investoři nebudou dál
zkoušet. Musíme na to být připra-
veni,“ upozorňuje lídr ČSSD Josef
Dvořák. Ivan Truhlička

DVŮR KRÁLOVÉ NAD LABEM (van)
Jako by si zastupitelé ve Dvoře Králo-
vé řekli, že čtyři roky jsou na jedno
volební období příliš a bude lepší si
je rozdělit na polovinu. V roce 2008
proto odvolali všechny tři nejvyšší
představitele města a nahradili je
novými lidmi.

Radniční rošáda však nespadla z
nebe. Její hlavní příčinou byly sou-
kromé problémy tehdejšího mís-
tostarosty Petra
Mrázka z Volby pro
město, kterému o
několik měsíců dřív
soud za nehodu v
opilosti uložil třiceti-
tisícovou pokutu a
na tři roky mu zakázal sednout za
volant.

Tehdejší koaliční kolegové z ODS
prosadili Mrázkovo odvolání a ten
na to odpověděl vypovězením koa-
liční smlouvy a zákulisními jednání-
mi, která vyvrcholila sesazením sta-
rosty Daniela Lukeše a jeho zástup-
ce Jana Béma z ODS.

„Pan Mrázek se nám pomstil za
to, že byl na minulém zastupitelstvu
odvolán z funkce místostarosty,“
uvedl tehdy odcházející místostaros-
ta Bém. Zastupitelům se poté na
druhý pokus podařilo ustavit nové
vedení města s první starostkou v
historii Dvora Králové Editou Vaňko-
vou (ČSSD) a místostarosty Pavlem
Krausem (VPM) a Vasilem Bibenem
(ČSSD).

„Jako ČSSD jsme chtěli i po odvolá-
ní starosty Daniela Lukeše a jeho zá-
stupce Jana Béma udržet vedení měs-
ta odpovídající výsledkům voleb.
Když ale vítězná ODS nechtěla slevit
ze svých přemrštěných požadavků na
křesla v radě, nezbylo nám nic jiného,
než v zájmu stability města funkce ve
vedení přijmout,“ hodnotí dnes s od-
stupem času tehdejší hektické dění
Vaňková. „Jsem ráda, že se mi v dru-
hé polovině volebního období poda-
řilo naplnit můj hlavní cíl - uklidnit
situaci ve městě, usmířit politické ri-
valy a přimět je ke společné práci ve
prospěch Dvora,“ dodává starostka.

TRUTNOV Trochu ve stínu nedáv-
no otevřeného supermoderního di-
vadla za bezmála půl miliardy ko-
run zůstala v minulém volebním
období v Trutnově transakce, kte-
rou tamní radní nazývají obcho-
dem století. Městu se totiž podaři-
lo prodat státu za 120 milionů ko-
run nevyužívané městské lesy v Kr-
konošském národním parku.

„Původně to měla být trojsmě-
na mezi námi, mi-
nisterstvem země-
dělství a minister-
stvem životního
prostředí, kterou se
však nikdy nepoda-
řilo naplnit. Když
potom přišli správci parku s návr-
hem na odkoupení lesů, rádi jsme
na něj přistoupili. Byl to úžasný ob-
chod,“ pochvaluje si starosta Ivan
Adamec (ODS).

Peníze Trutnov obdrží ve třech
splátkách a radnici se určitě hodí,
protože jen za poslední čtyři roky
investovala do rozvoje města oko-
lo 1,5 miliardy korun.

„Kromě nového divadla se nám
povedlo vybudovat třeba i moder-
ní dům pro seniory. Cením si také

dalšího zdokonalení sportovního
areálu Na Lukách, kde jsme na re-
konstrukci běžecké dráhy a atletic-
kých sektorů úzce spolupracovali
se sportovci,“ říká starosta.

Občanští demokraté chtějí pod
Adamcovým vedením dál rozvíjet
městská kulturní a sportovní zaří-
zení i školy.

„Potřebujeme budovat cyklos-
tezky, vylepšovat zeleň a čeká nás i

modernizace krytého plaveckého
bazénu, který bez vodních atrakcí
přestává být pro lidi přitažlivý,“
upozorňuje Adamec.

V hlavních rozvojových plánech
se s občanskými demokraty shodu-
jí i jejich současní koaliční partne-
ři ze Sdružení pro Trutnov
(SNK-ED) a z Volby pro město.

„Navíc se budeme snažit vytvá-
řet podmínky pro další rozšiřování
vysokoškolského studia v Trutno-
vě,“ slibuje lídr Volby pro město
místostarosta Tomáš Hendrych.

„Nesmíme zapomínat ani na se-
niory. Proto chceme starý domov
důchodců přeměnit na středisko
péče o lidi s nemocemi typu Alzhei-
merovy choroby,“ říká jednička
Sdružení pro Trutnov místostarost-
ka Hana Horynová.

Dosud opoziční sociální demo-
kraté se chtějí zaměřit především
na řešení dopravních problémů.

„Dopravou se chceme zabývat
komplexně včetně parkování a bez-
platných městských autobusů, kte-
ré by vozily lidi ze záchytných par-
kovišť do centra,“ vysvětluje kandi-
dát ČSSD Josef Hübl.

Ivan Truhlička

KANDIDÁTI

ODS věří, že projekty
dotáhne do konce
ODS
Ivan Adamec, Michal Šubrt, Lu-
mír Labík, Michal Rosa, Jan Karpí-
šek
ČSSD
Jaroslav Špaček, Marek Šváb,
Josef Hübl
VPM
Tomáš Hendrych, Karel Červíček,
Tomáš Břeň
KSČM
Blanka Bubnová,
Zdeněk Ondráček
Sdružení pro Trutnov (SNK-ED)
Hana Horynová, Martin Vokatý
Strana zelených
Petr Sobotka, Štěpánka Ortová
TOP 09
Michal Dufek, Karel Hlaváč
Věci veřejné
Vítězslav Janků
Demokratická strana zelených
Luďka Tomešová
Česká pirátská strana
Martin Jiránek

VÝSLEDKY

ODS má silnou pozici
Výsledky voleb 2006
ODS 39,1 % (14)
ČSSD 15,1 % (5)
VPM 13,6 % (5)
KSČM 11,6 % (4)
SNK-ED 8,0 % (3)
Strana zelených 6,6 % (2)
TRUTNOVÁCI 4,6 % (0)
KDU-ČSL 3,7 % (0)

VÝSLEDKY

ODS jasně zvítězila
Výsledky voleb 2006
ODS 40,9 % (10)
ČSSD 13,8 % (3)
KSČM 12,0 % (2)
KDU-ČSL 9,1 % (2)
Volba pro město 8,8 % (2)
Nezávislí 6,8 % (1)
SNK-ED 5,3 % (1)

Vládnoucí ODS v Trutnově považuje za svůj úspěch i to, že se jí podařilo prodat lesy v Krkonoších za 120
milionů korun. Peníze poslouží na další rozvoj města. Slibuje budování cyklostezek a lepší plavecký bazén.

KANDIDÁTI

ODS znovu bojuje
o starostu
ODS
Jan Bém, Petr Vojtěch,
Jakub Šrámek, Daniel Lukeš

VPM
Pavel Kraus, Michal Sacher,
Miloš Kastner, Petr Mrázek

SNK-Evropští demokraté
Václav Vodochodský,
Ivana Černá, Zbyněk Reil,
Jiří Rain

ČSSD
Edita Vaňková, Petr Krejcar,
Miroslav Kříž, Petr Náhlovský

Strana zelených
Dušan Sedláček, Martin Antonín,
Sofia Hladíková

KSČM
Zdeněk Hladík, Vladimír Mertlík,
Ivana Zoufalá

TOP 09
Emil Kudrnovský, Tomáš Häckl

Věci veřejné
Martina Taslerová,
Zuzana Chovancová

KDU-ČSL
Zbyněk Vobořil, Josef Langfelner

VÝSLEDKY

Koalice nevydržela
Výsledky voleb 2006
ODS 26,9 % (7)
Volba pro město 23,0 % (5)
SNK Evropští demokraté 13,9% (3)
ČSSD 14,5 % (3)
Strana zelených 9,7 % (2)
KSČM 7,4 % (1)

KANDIDÁTI

Starosta chce
uhájit svůj post
ODS
Martin Puš, Ladislav Brykner
Miloš Starý, Richard Koníř

ČSSD
Josef Dvořák, Iveta Budjačová
Miroslav Matějka

KSČM
Petr Kebus, František Svoboda
Vladimír Müler

Volba pro město
Jan Jiřička, Jiří Jeník
Vlastislav Matucha

Sdružení pro Jičín
Jiří Vitvar, Luděk Havel
Petr Hamáček

TOP 09
Tomáš Frýba, Daniel Novotný
Martin Šebek

Věci veřejné
Petr Lisý, Josef Kubíček

Sdružení nestraníků pro Jičín
Miroslav Kodydek

KANDIDÁTI

Do voleb jde i senátor
a šéf nemocnice Dryml
ZVON
Jan Sobotka, Michal Vávra
Luboš Dlabola
ODS
Jiří Rušikvas, Jiří Novák, Zuzana
Bartošová
Volba pro město
Alfred Plašil, Milena Dušková
ČSSD
Vladimír Dryml, Josef Chvalina
KSČM
František Drážný, Petr Kramer
Strana zelených
Martin Bartoš, Leoš Zvoníček
KDU-ČSL
Jiří Jebavý, Vladimíra Rolfová
TOP 09
Jan Doubek, Kamil Houdek
Věci veřejné
Martina Šteincová,
Martina Hrochová
STAROSTOVÉ A NEZ.
Blanka Novotná

VÝSLEDKY

ZVON se spojil s VPM
Výsledky voleb 2006
SNK - ZVON 32,60 % (8)
ODS 21,80 % (5)
Volba pro město 11,9 % (3)
ČSSD 10,19 % (2)
KSČM 5,13 % (1)
Strana zelených 5,7 % (1)
SNK Evropští demokraté 7,8 % (1)

„Potřebujeme budovat
cyklostezky, vylepšovat zeleň a
čeká nás i modernizace bazénu.“
Ivan Adamec, starosta Trutnova

„Podařilo se mi naplnit můj hlavní
cíl - uklidnit situaci ve městě a
usmířit politické rivaly.“
Edita Vaňová, starostka Dvora Králové

„V příštím volebním období
chceme pokračovat v opravách
komunikací a chodníků.“
Martin Puš, starosta Jičína

„Celé volební období se neslo
především ve znamení Čistého
horního Labe.“
Jaroslav Sobotka, starosta Vrchlabí

Trutnov otevřel moderní
divadlo za půl miliardy

Nejen divadlo Kulturní centrum Uffo rozjelo v Trutnově svůj provoz
před třemi týdny. Prosklená budova za celkem 480 milionů korun je
nejmodernějším českým divadlem. Foto: Ondřej Litera, MF DNES

Symbol města
Velký úspěch sklidilo v
roce 2008 obrovské
puzzle s obrázkem
draka na Krakonošově
náměstí.
Foto: Ondřej Littera, MF DNES

Končí u Hradce Dálnice
D11 se k Trutnovu a polským
hranicím neprotáhne ani
během následujícího
volebního období.

Foto: Ondřej Littera, MF DNES

Rošádu ve Dvoře Králové
začala aféra místostarosty
První starostka v historii města usmiřovala rivaly

Vrchlabí: radniční přeběhlíci
i akce Čisté horní Labe
Sdružení Zvon má ve čtyřletém plánu zkrášlení centra města

Jičín se chlubí novým koupalištěm
V posledních čtyřech letech šla do rozvoje Jičína miliarda korun. Opravené je náměstí a centrum, obyvatelé mají nové koupaliště


